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Protokół Nr II/24 

z  II  sesji  Rady  Gminy  Powidz  odbytej  w   dniu   20 maja  2024 roku o  godz.  900 w  sali  Domu 

Kultury w Powidzu  pod  przewodnictwem  radnej  Joanny Andrzejewskiej  -  Przewodniczącej Rady 

Gminy Powidz. 

Uczestniczący w sesji  radni -  zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik  do niniejszego 

protokołu. 

 

Uczestniczące w sesji osoby spoza Rady – zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik                      

do niniejszego protokołu. 

Otwarcia sesji dokonała i sesji przewodniczyła radna Joanna Andrzejewska – Przewodnicząca Rady. 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała zebranych, w tym przybyłego na sesję Starostę Powiatu 

Słupeckiego minionej kadencji oraz Radnego Rady Powiatu obecnej kadencji - Pana Jacka Bartkowiaka 

oraz Pana Roberta Czechowskiego - Radnego Rady Powiatu Słupeckiego i na podstawie listy obecności 

stwierdziła, że w sesji uczestniczy 15 radnych. 

 

Po czym Przewodnicząca Rady wspomniawszy, że porządek obrad został podany w zawiadomieniach 

o sesji (treść zawiadomienia o II sesji Rady stanowi załącznik do niniejszego protokołu), zapytała, czy 

są propozycje zmiany porządku obrad. 

 

Propozycji zmian porządku obrad, jak również uwag do niego nie zgłoszono, wobec czego 

Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie przez Radę porządku II sesji w następującym brzmieniu 

(porządek obrad w głosowaniu ustalono jednogłośnie): 

 

1.  Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, ustalenie porządku obrad. 

2.  Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy Powidz. 

3.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Powidz. 

4.  Podjęcie uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz; 

b) zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Powidz na 2024 rok; 

c) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu; 

d) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części  obrębu ewidencyjnego  Powidz, gmina Powidz; 

e) w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego planu  zagospodarowania  

przestrzennego  terenu  w  miejscowości  Powidz; 

f) w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu  ogólnego  gminy  Powidz; 

g) w sprawie sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie Gminy  Powidz na 2024 rok; 

h) w sprawie  ustalenia zasad na jakich radnym przysługują diety i zwrot kosztów podróży 

służbowych; 

i) w sprawie zasad na jakich przysługują sołtysom diety i zwrot kosztów podróży służbowych. 

5. Informacja dotycząca przygotowania Gminy Powidz do sezonu letniego  wraz ze sprawą zapewnienia 

bezpieczeństwa publicznego. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zakończenie II sesji Rady Gminy Powidz. 

 

_____________________ 
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Ad. 1.  Jak wyżej. 

 

Ad. 2.  Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjęcia protokołu bez odczytywania.  

 

Uwag do protokołu nie wniesiono.  

 

Protokół z I sesji został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 3. Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta o zasygnalizowanie najważniejszych tematów, które 

wymagają komentarza i wskazał, że później radni przejdą do dyskusji nad sprawami ujętymi                                    

w sprawozdaniu.  

 

Wójt udzielił następujących informacji: 

1) jeżeli chodzi o zadanie związane z infrastrukturą drogową i część, która dotyczyła ulicy Wodnej,                            

ale też Polanowa i Rzymachowa, to w tej chwili trwają prace odbiorowe. Zgłaszane są nasze uwagi                        

i zastrzeżenia, co do tych prac. Wójt przypomniał, że Gmina nie wyraziła zgody na wydłużenie terminu 

realizacji zadania wykonawcy, więc praktycznie jest on w zwłoce od początku tego roku bieżącego. 

Dodał, że będziemy też te uprawnienia Gminy Powidz wynikające z przepisów prawa egzekwować; 

2) jeżeli chodzi o drugi ważny temat inwestycyjny, to wspólny temat z samorządem Powiatu 

Słupeckiego, który został zainicjowany w zeszłym roku, też dzięki tu skutecznie otrzymanym środkom 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na przebudowę drogi Powidz-Przybrodzin, ten odcinek                              

od Rynku w Powidzu do wjazdu na plażę wojskową w Przybrodzinie. Wójt powiedział, że wiemy,                          

że kontrakt miał zostać zrealizowany w ciągu 6 miesięcy od dnia podpisania umowy, co miało miejsce 

bodajże 6 grudnia. W ostatnim czasie odbyła się też rada budowy, na którą też zostali zaproszeni 

Państwo Radni, gdzie zostały przedstawione szczegółowe informacje o przebiegu realizacji tej 

inwestycji. Też została nam przekazana informacja, że wykonawca wystąpił do inwestora zastępczego, 

czyli Powiatowego Zarządu Dróg o wydłużenie terminu realizacji tej umowy bodajże  o 3 miesiące. 

Wskazał, że tutaj decyzji w tym zakresie nie ma. Wójt wskazał, że wykonawca opiera się na                                        

2 czynnikach, 2 takich aspektach obiektywnych, które dotyczą przebudowy wodociągu pomiędzy 

Rynkiem, a ulicą Kazimierza Jagiellończyka, to jest wodociąg gminny i to jest zadanie własne Gminy. 

Wójt powiedział, że faktycznie Gmina skierowała takie pismo do Powiatowego Zarządu, że jest 

konieczność wymiany tej sieci, i że do tego chce się przymierzyć. Czekamy tu na stosowne wyceny. 

Drugi aspekt to jest ten dotyczący ewentualnie budowy sieci gazowej, drugiego etapu. To jest ten etap, 

który już ma dokumentację projektową, który jest na etapie wydanego pozwolenia na budowę. Wójt 

dodał, że też biorąc pod uwagę te informacje i realizację tej dużej inwestycji zachęcaliśmy Państwa 

Radnych, Państwa Mieszkańców, do składania wniosków ewentualne o przyłączenie. I tutaj właśnie 

wykonawca gdzieś też zwrócił na to uwagę, argumentując ten wniosek o wydłużenie, że nie ma tutaj 

jeszcze decyzji, że jeszcze tych prac ze strony Polskiej Spółki Gazownictwa, a to jest zadanie, gdzie, 

gestorem sieci gazowej, operatorem jest na naszym terenie Polska Spółka Gazownictwa, więc to jest 

Spółka odpowiedzialna za realizację tego zadania. Wójt zwrócił uwagę, że te dwa aspekty tutaj jakby 

wykonawca podnosi. Niemniej jednak wiemy, że dotyczy to tylko newralgicznego fragmentu, który był 

konfliktogenny, jeżeli chodzi o prace związane z utwardzeniem, z masą bitumiczną, a ewentualnie tymi 

mediami gazowymi, czy wodociągowymi pomiędzy Rynkiem, a ulicą Jagiellończyka. Pozostałe 

fragmenty nie są tutaj konfliktogenne, a też widzimy dobrze wszyscy, że tempo prac na tych odcinkach 

jest bardzo powolne. Więc tu zobaczymy jaka będzie decyzja, niemniej jednak, cudów się nie należy 
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spodziewać, że nawet, jeżeli to będzie twarde stanowisko ze strony zamawiającego to wykonawca nagle 

w ciągu 3 tygodni tej drogi nie skończy; 

3) jeżeli chodzi o sieć gazową, Wójt powiedział, że rozpoczęto kampanię dla mieszkańców ulicy                            

29 Grudnia, żeby jak najszybciej składali wnioski o warunki przyłączenia do sieci i zawarcie umowy, 

po czym się okazało, że mieszkańcy zaczęli otrzymywać informacje, że inwestycja nie będzie 

realizowana ze względów ekonomicznych, że każdy może na własną rękę sobie wybudować sieć, kwoty 

były wyszacowane przez Polską Spółkę Gazownictwa. Było to stanowisko, które też zaskoczyło Gminę 

i było niezgodne z tymi informacjami, które mieliśmy wcześniej. Wójt wskazał, że on też rozmawiał                        

z Polską Spółką Gazownictwa, po to żeby potwierdzić informacje, czy ten drugi etap gazyfikacji jest                 

w ich planie inwestycyjnym. Taką informację otrzymał, że jest to planie inwestycyjnym na lata                            

2024-2025. Wójt powiedział, że myśli, że co do tego tematu to przedstawi taką informację jak to 

wygląda ostatecznie w ciągu najbliższych tygodni, żeby już też była jasność. Dodał, że w najbliższym 

czasie jestem umówiony do Dyrektora w Polskiej Spółce Gazownictwa, żeby porozmawiać i wyjaśnić 

jednoznacznie na czym wszyscy stoimy. Zaznaczył, że jeżeli już będzie po rozmowach, będzie po 

uzgodnieniach, to zostanie wydany taki komunikat, żebyście też Państwo wiedzieli, czy można sobie 

liczyć na ten gaz jeszcze, czy jednak już trzeba obyć się bez gazu na tych ulicach. Wójt zaznaczył,                          

że oczywiście też Spółka proponuje Gminie taki kontrakt na zasadzie, że Gmina może też zrobić tę sieć, 

najwyżej później sprzedać za parę lat Polskiej Spółce Gazownictwa, ale to by powodowało konieczność 

wygenerowania zadania majątkowego na kilka milionów złotych. Zadania, które nie jest de facto takim 

zadaniem pierwszorzędnym, bo mamy swoje też potrzeby, swoje pomysły, projekty i tak dalej. 

Zaznaczył, że zrobiliśmy to przy pierwszym etapie gazyfikacji, jeżeli chodzi o dokumentację 

projektową, ale to był rząd około 100 000 zł i na to mogliśmy sobie pozwolić; 

- jeżeli chodzi o inwestycję, która już została zakończona czyli kanalizacja w Ostrowie, w tej chwili 

trwają, są zawierane umowy o przyłączenia przepompowni ścieków do energii elektrycznej z Energą. 

Po wykonaniu tych przyłączy, zasileniu tych przepompowni ta sieć zostanie uruchomiona. Wydamy 

informacje o tym, że można składać wnioski o wydanie warunków przyłączenia się do sieci kanalizacji 

w tej dalszej części Ostrowa, która była objęta tą inwestycji. 

 

Zapytań i uwag do sprawozdania działalności międzysesyjnej nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej przyjęto do wiadomości. 

 

Po czym Wójt powiedział, że wspólnie z Przewodniczącą Rady na dzisiejszą sesję zaprosili Pana 

Starostę Jacka Bartkowiaka, Starostę kadencji 2018-2024. Wójt wyraził zdanie, że to była kadencja, 

która była kadencją dla Samorządu Powiatu bardzo dobrą i Pan Starosta na pewno to potwierdzi, a my 

z naszej strony też chcieliśmy dzisiaj podziękować Panu Jackowi za tę działalność i tę działalność, która 

była również widoczna bardzo mocno na terenie Gminy Powidz, bo pewnie tych mniej włosów to jest 

też ten powód, że wszyscy mówili, czemu tych inwestycji tyle na terenie Gminy Powidz, bo faktycznie 

udało się po wielu, wielu latach, że te drogi obronne, które są realizowane na terenie wokół bazy 

wojskowej, też zostały uznane wreszcie jako warte do przebudowy i znalazły się środki, znalazł się 

instrument finansowy i doszło do skutecznych inwestycji. Dodał, że wreszcie ten główny dojazd na 

teren Powiatu, z Powiatu do Powidza, wylotówki z Powidza ma należyty standard. Wójt wskazał, że to 

na pewno wymagało dużo zachodu, dużo wytrwałości, cierpliwości, ale to się udało w tej mijającej 

kadencji dzięki zaangażowaniu tutaj Pana Starosty, dzięki też temu tandemowi z Wicestarostą 

Czesławem Dykszakiem, który teren zna bardzo dobrze. Wójt w imieniu społeczności lokalnej Gminy 

Powidz podziękował Staroście za tę działalność, za wsparcie, za współpracę, za życzliwość, otwartość 

i ten uśmiech, który też bardzo często towarzyszył różnym spotkaniom. Dopowiedział, że wiemy,                           

że w obecnych czasach deficyt jest uśmiechu, więc każdy uśmiech jest na wagę złota. Wójt życzył także 
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wiele wytrwałości, zdrówka, sił i takiego pozytywnego nastawienia do rzeczywistości, do tych szans, 

które będą się jeszcze, ma nadzieję, rodzić. Wójt wspomniał tutaj, że chociażby temat bezpieczeństwa 

na wodzie, te znaki kardynalne, to też tu dzięki zaangażowaniu Pana Starosty się pojawiły, bo wspólnie 

z Urzędem Marszałkowskim właśnie Powiat Słupecki głównie wiódł prym przy tym zadaniu. Gmina 

Powidz wspólnie z sąsiadami zza wody, z Ostrowitego tylko lekko wsparła ten temat.  

 

Głos zabrał Pan Jacek Bartkowiak - Starosta Powiatu Słupeckiego kadencji 2018-2024, radny obecnej 

kadencji Rady Powiatu Słupeckiego, który podziękował za podziękowania, za pamięć, za miłe słowa. 

Dodał, że jak zauważono niespecjalnie się narzucał w tej kadencji, jeśli chodzi o obecność na sesjach 

Rady Gminy Powidz, ale to teren jego zastępcy z poprzedniej kadencji, czyli Wicestarosty Czesława 

Dykszaka, który był tutaj chyba na każdej sesji, który pilnował, żeby Powidzowi się krzywda nie stała, 

jeśli chodzi zwłaszcza o pieniądze na inwestycje. Starosta powiedział, że jadąc tutaj dzisiaj miał takie 

poczucie, że udało się wykonać rzeczywiście kawał dobrej roboty, bo myśli, że tych dróg, które zostały 

już zbudowane wstydzić się nie musimy, choć pewnie w niektórych miejscach parę rzeczy można by 

było poprawić, albo wykonać trochę inaczej, ale zważywszy na dość szybkie tempo, w którym te drogi 

powstały, no nie sposób było pewnych drobnych błędów uniknąć. Dodał, że ma nadzieję, że następcy                

z powodzeniem będą kontynuować prace inwestycyjne przy budowie łącznika, który powinien do końca 

roku 2027 doprowadzić od ronda w Niezgodzie do drogi wojewódzkiej przy węźle autostradowym.                   

Starosta wskazał, że jest to  olbrzymie zadanie inwestycyjne za 250 000 000 zł. Wspomniał, że jego rola 

wraz z Wicestarostą Czesławem Dykszakiem polegała w pierwszej fazie wspólnych działań przede 

wszystkim na tym, aby urealnić kwoty, które Ministerstwo Infrastruktury i Ministerstwo Obrony 

Narodowej były zdecydowane wydać na budowę nowej sieci drogowej w okolicach Powidza. 

Przypomniał, że początkowo mowa była o 70 000 000 zł, a wytargowano 200 000 000 zł i  to jest 

konkret. Wskazał, że dzięki temu można było budować nie tylko drogi o właściwej nośności                                          

i szerokości, ale też ścieżki rowerowe. Dodał, że dzięki dodatkowym środkom zrobiono też tę drogę, 

która służyć miała tylko jako dojazdowa na czas prowadzonej inwestycji, a dzisiaj służy przede 

wszystkim mieszkańcom Polanowa i jako taki skrót do przemieszczania się w kierunku na Kochowo,                    

a przy okazji też dodatkowa ścieżka rowerowa, czy trasa spacerowa. Starosta podkreślił, że to więc 

sporo konkretnych działań. Dodał, że być może Pan Wójt tutaj nie myli się mówiąc o tym,                                          

że mieszkańcy innych gmin naszego Powiatu patrzyli na to nie zawsze łaskawym okiem, bo 

rzeczywiście gro środków, które Powiat inwestował to były pieniądze przeznaczone na budowę nowej 

sieci drogowej w okolicach Powidza. Ale po pierwsze, to były pieniądze, które przeznaczone były tylko 

i wyłącznie na ten teren, bo nigdzie indziej bazy wojskowej nie ma i daj Boże, żeby więcej tych baz nie 

musiało powstawać, ale ta która jest, musi być dobrze skomunikowana. Starosta wyraził zdanie, że my 

ten moment wykorzystaliśmy dobrze, właściwie. Zrobiliśmy to szybko, zrobiliśmy na tyle szybko,                              

że w Ministerstwie Infrastruktury dziwili się, że u nas jest już odbiór kolejnych odcinków, kolejnych 

etapów inwestycji, a inne powiaty, które podpisywały w tym samym czasie, w 2019 roku, umowy na 

budowę podobnych odcinków dróg, nie wyszły jeszcze z etapu projektowania. To był sukces. I to jest 

konkretna rzecz, która po tej poprzedniej kadencji zostanie. Powiedział, że uważa, że choćby dlatego 

będziemy te współpracę z Gminą Powidz, która była w wielu aspektach dobrze wspominać. Dodał, że 

Pan Wójt mówił  o inwestycjach, o znakach na wodzie, można by dodać też współpracę przy różnych 

imprezach kulturalnych. Dopowiedział, że wie, że ten temat jest jego Koledze Radnemu Powiatowemu 

bardzo bliski i ma nadzieję, że w końcu Powidz Jam Festiwal doczeka się też stałego wsparcia, jeśli 

chodzi o kasę Powiatu, ale to już nasza wspólna głowa w tym, żeby to zadanie zapisać w zadaniach 

powiatowych. Starosta kończąc wypowiedź życzył sukcesów w nowej kadencji. Pogratulował Pani 

Przewodniczącej funkcji i wszystkim wyboru na funkcje Radnych. Dodał, że ma nadzieję, że za parę lat 

będzie można dziękować kolejnemu Staroście za kolejne inwestycje i wyraził zdanie, że oby było ich 

tyle, co w ostatnich 5 latach.  
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Ad. 4. Podjęcie uchwał: 

 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że projekt uchwały analizowany był na przedsesyjnym posiedzeniu 

komisji Rady. Opinia Państwa Radnych była jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała  

nieodczytywanie projektu tej uchwały.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr II/7/24 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz 

została podjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu (w głosowaniu brało udział 

15 radnych). 

 

b) zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Powidz na 2024 rok; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że radni przedmiotową uchwałę analizowali szczegółowo na 

przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady. Dodał, że opinia Państwa Radnych o projekcie była 

jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała nieodczytywanie projektu tejże uchwały.  

Z kolei Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że RIO wezwała Radę Gminy do poprawy uchwały 

budżetowej z dnia 3 kwietnia. Wskazała, że zgodnie z informacją przekazaną przez Skarbnika, 

wcześniejsze nieprawidłowości są korygowane w projekcie uchwały przygotowanym na dzisiejszą 

sesję. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że do budżetu wprowadza się dotację z Samorządu 

Województwa Wielkopolskiego na przebudowę infrastruktury pola biwakowego w Anastazewie nad 

Jeziorem Powidzkim w kwocie 150 000 zł. Również kwotę blisko 1 7000 zł wprowadza się                                        

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie edukacji 

ekologicznej i projekt zakup sprzętu i pomocy dydaktycznych służących edukacji ekologicznej                             

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Powidzu. Dodał, że jeżeli chodzi o część wydatkową,                                            

to w większości to jest dostosowanie do bieżącego wykonania i tych potrzeb, które Gmina posiada, 

przede wszystkim tu w zakresie tych usług komunalnych. Przypomniał, że Gmina Powidz ma te usługi 

komunalne u siebie, w budżecie Gminy, nie ma osobnej spółki, która by się tym zajmowała, więc 

praktycznie każdy zakup przysłowiowej rurki, czy śrubki wymaga, żeby środki na ten cel były                               

w odpowiednim paragrafie. Wskazał, że to też powoduje konieczność dużej ilości zmian, czy w drodze 

zarządzenia, czy w drodze uchwał Rady Gminy, zmian budżetu. Kolejno Wójt powiedział, że też                            

w ramach zmian w budżecie zwiększamy środki na składki członkowskie. Dotyczy to Stowarzyszenia 

Unia Nadwarciańska, kwota 9 750 zł. Jest to zwiększona składka związana z realizacją budowy tej 

infrastruktury rekreacyjnej i rozrywkowej w ramach operacji własnych przez Stowarzyszenie Unia 

Nadwarciańska na naszym terenie. W przypadku Powidza dotyczy to placu zabaw na Łazienkach, który 

ma być wymieniony na nowy i rozbudowany o nowe urządzenia. W tej chwili ten projekt jest na etapie 

uzupełnień dokumentacji w Urzędzie Marszałkowskim. Wójt powiadomił, że aktualny termin jakby 

zakończenia tego zadania to jest koniec czerwca, jednak są informacje, że zostanie to przesunięte, 

chociażby ze względu na to, że dopiero teraz są te uzupełnienia. Dopowiedział, że druga lokalizacja, 
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którą też Stowarzyszenie będzie realizować w ramach tych projektów, to jest plac zabaw właśnie przy 

polu biwakowym w Anastazewie nad Jeziorem Powidzkim. Dalej Wójt powiedział, że wspomniał                         

o części dochodowej dotacji 150 000 zł z Urzędu Marszałkowskiego na przebudowę pola biwakowego 

w Anastazewie. Wskazał, że umieszczamy również wkład własny 198 648 zł, żeby zrealizować tę 

przebudowę w postaci ogrodzenia placu zabaw, ogrodzenia tego pola biwakowego, więc podniesienie 

bezpieczeństwa, oświetlenie solarne, wymiana wewnętrznej sieci elektrycznej oraz skrzynki prądowe 

na polu biwakowym. Wójt wyraził zdanie, że głównie też chodzi o to, żeby tam sposób wypoczynku,              

w należytym standardzie na terenie Gminy Powidz mógł funkcjonować. Dodał, że dokumentację 

projektową tutaj Gmina otrzymała od dzierżawców tego pola, która umożliwi realizację tego zadania.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr II/8/24 zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Powidz na 2024 rok została podjęta 

jednogłośnie i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu (w głosowaniu brało udział 15 radnych). 

 

 

c) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu; 

 

W podpunkcie tym Rada na wstępie przez aklamację zadecydowała o nieodczytywaniu projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały analizowały na swych 

przedsesyjnych posiedzeniach komisje Rady i ich opinie są większością głosów pozytywne. 

 

W dyskusji, którą otworzyła Przewodnicząca Rady głos zabrali: 

 

- radny Marek Pietrowicz: - powiedział, że jak najbardziej jest za inwestycjami, żeby były w naszej 

Gminie, w Powidzu robione, ale odnosi wrażenie, że zadłużamy się jako Gmina ponad miarę. Wskazał, 

że kredyt prawie 6 000 000 zł brany jest na 10 lat. To są dwie kadencje Rady, czyli następna Rada 

również zostanie obdarowana tym kredytem. Wspomniał, że na poprzedniej sesji Wójt mówił w swoim 

przemówieniu inauguracyjnym, że Gmina jest w bardzo dobrej kondycji finansowej. Zadłużenie wtedy 

wynosiło około 2 000 000 zł, a teraz mamy dać możliwość zadłużyć się prawie na 6 000 000 zł. Radny 

wyraził zdanie, że jest to bardzo duża kwota, tym bardziej, że jak miecz Demoklesa wisi nad nami 

umowa waloryzacyjna na budowę oczyszczalni ścieków, to jest 3 000 000 zł netto, prawie 3 700 000 zł 

brutto, na które nie ma teraz pieniędzy. Radny powiedział dalej, że musimy się zastanowić, kto ponosi 

winę za tak niekorzystną umowę na tę oczyszczalnię i brak umowy z Wojewodą o udziale                                          

w waloryzacji. Czy jest to Wójt, czy może radca prawny, który nie powiedział Wójtowi, że podpisuje 

tak niedobrą umowę. Podkreślił, że trzeba nad tym się pochylić na komisjach, czy spotkaniach 

przedsesyjnych. Powiedział, że zamiast tak dużego kredytu, jest za tym, abyśmy znaleźli inne 

finansowania, które można znaleźć w naszej Gminie, na przykład podatki od nieruchomości. Dodał,                     

że na przykład takie przyczepy holenderskie są tak naprawdę budynkami, które można opodatkować. 

Zwrócił uwagę, że można znaleźć pieniądze przy lepszej ściągalności za wodę, gdzie w tej chwili jest 

około 50% ściągalności. Radny zasugerował, że może Prezes POSiR-u się dołoży do nas, który od 8 lat 

nie może się żadną dywidendą dołożyć i dopowiedział, że tak naprawdę jest tylko beneficjentem 
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używania tego terenu -  on i zarząd. Podał, że właśnie dlatego na poprzedniej sesji głosowaliśmy 

przeciwko, aby Wójt zarabiał maksymalną kwotę. Powiedział, że w tej chwili nie będziemy mieli 

żadnego ruchu, aby podnieść, czy obniżyć Wójtowi uposażenia. Wskazał, że chciałby się również 

dowiedzieć od Wójta, czy strategia i kierunki rozwoju Gminy Powidz są już opracowane i czy są zgodne 

z tymi wszystkimi inwestycjami, które w tej chwili są prowadzone. Powiedział, że rozmowy z panem, 

który opracowywał to już dość dawno temu, nie wie na jakim są etapie, nie widział tego opracowania 

do dzisiaj. Radny zapytał, czy wszystkie inwestycje mają jakiś plan, czy po prostu to, na co mamy 

pieniądze to bierzemy i robimy. Wyraził zdanie, że ma nadzieję, że plan za kilkanaście tysięcy, czy 

kilkadziesiąt, nie pamięta już kwot ile to kosztowało, będzie kierowała nas w dobrą stronę, a nasza 

miejscowość będzie krainą mlekiem i miodem płynącą, gdzie każdy będzie chciał mieszkać; 

 

- radny Grzegorz Nawrocki: - powiedział, że na wspólnej komisji sygnalizował, że to zadłużenie jest 

bardzo duże. Dodał, że jeszcze po tej komisji analizował te sprawy i tutaj zaciąganie kredytu na to, żeby 

spłacić stary kredyt, to już mu się w ogóle nie podoba. Powiedział, że on jest z komitetu reaktywowania 

Gminy Powidz, z tego ścisłego jądra i nawet jak Gmina powstawała w 1995 roku, takiego zadłużenia 

nie było. Był jedynie kredyt zaciągnięty na budowę oczyszczalni ścieków, która została zrealizowana,                          

a nawet kanaliza w Powidzu, czy na wsiach była budowana ze środków częściowo własnych, albo 

pozyskanych, jak tam środki na wsie po PGR-owskie, czy coś. Radny podkreślił, że jest przeciwny                                   

i będzie głosował przeciw takiemu nadmiernemu zadłużaniu się. Dodał, że branie kredytu na kredyt to 

już nie jest w jego stylu; 

 

- radna Joanna Pospiech: - powiedziała, że tak, jak wcześniej mówiła na spotkaniach przedsesyjnych, 

jest zdania, że powinniśmy szukać oszczędności u nas w Gminie, czyli właśnie poprawić ściągalność            

za wodę, opodatkowanie przyczep holenderskich, sprawdzenie, czy budynki, które są na terenie naszej 

Gminy rzeczywiście mają takie wymiary, jak jest podane w deklaracjach podatkowych. Radna wyraziła 

zdanie, że zaciąganie kredytu nie jest najlepszym pomysłem, kiedy można poszukać pieniędzy tutaj                       

u nas. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, że w pierwszej kolejności odniesie się do faktów i udzieli 

paru informacji. Wskazał, że jeżeli chodzi o oczyszczalnię i umowę to pojawiły się zarzuty, że jakaś 

umowa nieprawidłowa i skutkiem tego jest konieczność waloryzacji. Wójt poinformował, że pierwsza 

rzecz jest taka, że ta umowa, postępowanie przetargowe było prześwietlane przez Centralne Biuro 

Antykorupcyjne i Urząd Zamówień Publicznych. Wiemy doskonale, bo mieliśmy zapytania, 

odpowiadaliśmy. Wójt podkreślił, że te dwie instytucje sprawdzały tę umowę. Myśli, że dwie instytucje, 

które są dosyć wnikliwe, jeżeli chodzi o sprawdzanie i wyszukiwanie nieprawidłowości, ale clou jest 

gdzie indziej. Wskazał, że clou jest takie, że to, czego oczekuje wykonawca, to nie oczekuje                                  

na podstawie umowy, więc to nie autor projektu umowy tutaj mógł zrobić jakiś błędny zapis, co do 

waloryzacji. On opiera się na przepisach ustaw, czyli jeżeli ktoś jest winny, że są takie oczekiwania 

wykonawcy, to jest to ustawodawca. Dodał, że to nie jest tylko tak, że my się z tym borykamy. Jak się 

spojrzy na zamawiających takich dużych, publicznych, jak na przykład Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad, to jest masa tematów, sporów, jeżeli chodzi o waloryzację. Wójt wyjaśnił,                  

że jeśli chodzi o kwotę, o której Pan Radny Pietrowicz wspomniał, o 3 000 000 zł netto waloryzacji,                   

to nie ma żadnego dokumentu, w którym Gmina taką kwotę uznaje, gdzie na taką kwotę się zgadza. 

Podkreślił, że nie ma, a wręcz przeciwnie - według uzgodnień, według spotkań i tak dalej, kwota, którą 

my gdzieś tam widzieliśmy, że to potencjalnie może mieć szansę, to jest kwota niższa niż 1 000 000 zł. 

Więc na pewno nie kwota 3 000 000 zł wchodzi w grę. Dodał, że pojawiła się też sytuacja POSiR-u. 

Wójt powiedział, że tutaj ma już mam taką gotową regułkę, żeby odpowiedzieć, że nie tylko dywidenda, 

ale realizacja zadań publicznych przez Spółkę się odbywa, czyli prowadzenie 3 kąpielisk strzeżonych, 
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utrzymanie czystości i porządku, ponoszenie kosztów odpadów z terenów rekreacyjnych. Powiedział, 

że myśli, że w toku też wykonywania swoich obowiązków szczegółowo faktury i koszty tego radni też 

poznają i uważa, że też temat się wtedy dobrze naświetli. Z kolei Wójt powiedział, że jeżeli chodzi                       

o strategię, to jest uchwała, która mówi o tym jakie są etapy realizacji przygotowania tego dokumentu. 

W tej chwili wiemy, jesteśmy świadomi tego, że wykonawca nie zrealizuje zadania zgodnie z tym 

harmonogramem. Wskazał, że podejmujemy w tym zakresie pewne kroki. Dodał, że jeżeli ten dokument 

już będzie przygotowany to będzie on upubliczniony i będą konsultacje publiczne, więc to nie będzie 

tak, że nagle coś uchwalimy. Wójt podkreślił, że na ten temat będzie dyskusja, a efektem końcowym 

będzie przyjęcie tego dokumentu przez Państwa Radnych. Wójt poinformował tutaj, że za drugą część 

prac ten wykonawca nie otrzymał wynagrodzenia. Pierwsza część została mu zapłacona zgodnie                                      

z umową. Wskazał, że diagnoza sytuacji Gminy Powidz, taki dokument został przygotowany, jest on 

opracowany, więc to zostało rozliczone. Pozostałe rzeczy na chwilę obecną nie zostały rozliczone.  

Po czym Wójt odnosząc się do kredytu powiedział, że pewnie nikt nie chciałby brać kredytu, ale stajemy 

przed takimi wyborami, czy iść mocno do przodu, ale jednak się zadłużyć żeby mieć na ten wkład 

własny, żeby korzystać z dużej możliwości, dużej ilości środków zewnętrznych, które będą 

pozyskiwane, czy jednak małymi kroczkami, własnymi środkami co roku coś robić, ale generalnie 

zostać wtedy w tyle, patrząc na otoczenie i inne jednostki samorządu terytorialnego. Wójt zaznaczył,                  

że jeżeli widzimy, że są szanse pozyskania środków zewnętrznych, jeżeli wiemy, jak te środki pozyskać, 

to podejmujemy tę próbę i jeżeli podejmujemy skutecznie, to wtedy na wkład własny musimy szukać 

skądś środków i czasami jest to też kwestia kredytu. I tak to jest w tym przypadku. Wójt dodał,                                   

że chociażby zeszły rok, inwestycje zrealizowane na ponad 38 000 000 zł jeżeli chodzi o Gminę Powidz, 

a wzięte 2 500 000 zł kredytu. To myśli, że gra warta świeczki. Wskazał, że na dzisiaj została 

przygotowana uchwała o wyrażeniu zgody na zaciągnięcie kredytu długoterminowego. Dodał, że też 

nie jestem zwolennikiem kredytów i podejmujemy działania, żeby ograniczyć ryzyko i jego kwotę. I to 

też pokazują poprzednie lata, chociażby rok 2020, gdzie planowany był kredyt, uchwała o zaciągnięciu 

kredytu, tak, jak dzisiaj była podejmowana, na kwotę 2 200 000 zł. Kredyt finalnie zaciągnięty na kwotę 

0 zł. Wójt podał dalej, że w budżecie na 2021 rok ponad 1 100 000 zł kredytu, kredyt zaciągnięty w 

kwocie 0 zł. W zeszłym roku, na początku roku kredyt planowany do zaciągnięcia to 9 800 000 zł. 

Później w październiku uchwała już na kwotę 4 773 000 zł. Finalnie kredyt, to co wspomniał, 

zaciągnięty na kwotę 2 566 182 zł 68 gr. Wójt powiedział, że w ostatnim czteroleciu więc planowaliśmy 

według uchwał budżetowych zaciągnąć kredyt na kwotę 12 800 000 zł. Zaciągnęliśmy faktycznie na 

kwotę 2 566 000 zł.  

 

Przewodnicząca Rady wyraziła zdanie, że chciałaby jeszcze dodać, że Gmina Powidz jeżeli chodzi                           

o gminę nie tylko naszego Powiatu, ale na terenie całego województwa i kraju, wygrywała właśnie tym 

wiele projektów, wiele dofinansowań, że miała ten wkład własny. Dodała, że kondycja naszego 

samorządu jest na tyle dobra, że bez problemu poradzimy sobie ze spłatą takiego zobowiązania. Co było 

podnoszone też na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu, wszelkiego rodzaju usługi, materiały 

budowlane, to wszystko z roku na rok drożeje i tak jak mówił Radny Michał Imbiorowicz, kiedyś drogę 

z Powidza do Przybrodzina można było zrobić za 2 000 000 zł, w tej chwili, za niewielki odcinek trzeba 

zapłacić już 3, 4 razy tyle, więc taka tutaj by była prośba właśnie do Państwa Radnych, aby wyrazić 

zgodę na zaciągnięcie tego kredytu, aby nasza Gmina jeszcze bardziej się rozwijała i była naprawdę 

przyjaznym miejscem do mieszkania, do wypoczynku i krainą mlekiem i miodem płynącą.  

 

Głos zabrał ponownie radny Grzegorz Nawrocki, który  powiedział, że chciałby dodać, że będąc w tym 

komitecie reaktywowania Gminy Powidz, ówczesny Wojewoda Naglewski, z którym miał przyjemność 

rozmawiać w Koninie, ostrzegał nas, że jesteśmy małą Gminą i żebyś nie wpadli w tę stagnację, żeby 

tylko administrować tym terenem. Radny zapytał czy jesteśmy gotowi ze środków własnych 
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inwestować. Powiedział, że myśli, że po zaciągnięciu tej pożyczki ze środków własnych za bardzo nie 

będziemy mieli żadnego ruchu żeby coś zrobić. Dlatego, tak jak mówił, jest przeciwny.  

 

Wójt z kolei wskazał, że chciałby jeszcze jedną rzecz dopowiedzieć, bo mówimy o inwestycjach,                         

ale niestety jedna przyczyna tego kredytu nie leży po naszej stronie. Powiedział, że winny jest 

ustawodawca. Wójt zwracając się do radnego Pietrowicz powiedział, że może wspólnie „polecimy” na 

ustawodawcę. Wyjaśnił następnie, że kwestia dotyczy artykułu 404. Prawa ochrony środowiska, tych 

nieszczęsnych nadwyżek. Podkreślił, że w tym roku, w sierpniu Gmina odda ponad 4 000 000 zł. 

Radny Grzegorz Nawrocki zapytał Wójta,  czy te 4 000 000 zł spłynęły z Gdańska, czy nie - z tego 

zarządu lotniskowego. 

 

Wójt potwierdził, że te pieniądze wpłynęły.  

 

Radny Grzegorz Nawrocki zapytał, gdzie te pieniądze są w tej chwili.  

 

Wójt odpowiedział, że były one dochodem zeszłorocznego budżetu.  

 

Radny Grzegorz Nawrocki zapytał cyt. „Czyli zostały przejedzone, tak?”. 

 

Wójt odnosząc się do powyższego powiedział cyt.: „To Szanowni Państwo, ja w tej chwili podziękuję, 

jeżeli ktoś mówi, że realizujemy na kilkadziesiąt milionów inwestycji, a Pan Radny stwierdził,                                  

że przejedliśmy te pieniądze”. 

 

Radny Grzegorz Nawrocki  powiedział  z kolei, że jak te pieniądze realnie przyszły z zarządu 

lotniskowego z Gdańska to trzeba było na lokatę włożyć i w tej chwili spłacić.  

 

Wójt powiedział, że my woleliśmy inwestować, żeby na przykład była kanaliza tu i tam, inwestycje. 

 

W związku z brakiem dalszych zapytań  Przewodnicząca Rady poddała projekt  uchwały w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowego kredytu pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr II/9/24 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu została podjęta większością 

głosów i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu („za” głosowało 12 radnych, „przeciw” głosowało 

3 radnych – w głosowaniu brało udział 15 radnych uczestniczących w sesji). 

 

 

d) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części  obrębu ewidencyjnego  Powidz, gmina Powidz; 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie przedmiotowego projektu uchwały. Wskazała, 

że był on analizowany na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady, a opinia w tej sprawie 

Państwa Radnych jest większością głosów pozytywna.  

Po czym Przewodnicząca Rady poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały dotyczy opracowania 

planu miejscowego dla terenu działki nr 89 i 107/4 w Powidzu i ma na celu realizację zgłoszonego 

wniosku zainteresowanych osób, dotyczącego rozszerzenia zasięgów terenu przeznaczonych pod 

zabudowę usługową oraz zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz realizację założeń studium 
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uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Powidz, którego ostatnia zmiana 

została przyjęta uchwałą numer XLVIII/406/23 Rady Gminy Powidz z dnia 12 maja 2023 roku, zgodnie 

z którym na wskazanej w studium w części miejscowości Powidz teren został oznaczony sygnaturą MU, 

czyli tereny o dominującej funkcji zabudowy mieszkaniowej z usługami.  

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, że bardziej redakcyjnie, co do uzasadnienia to by chciał 

dodać, co Pani Przewodnicząca wspomniała, że teren został oznaczony w studium symbolem MU oraz 

MN, bo jeżeli chodzi o teren na ulicy Pobożnego i ulicy 29 Grudnia przy skrzyżowaniu jest to 

oznaczenie MN.  

 

W dyskusji głos zabrali: 

- radna Joanna Pospiech:  zapytała, czy Wójt mógłby wyjaśnić, co znaczy MN. 

 

Wójt odpowiedział, że oznacza to teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej.  

 

Radna Joanna Pospiech wyraziła zdanie, że właśnie w związku z tym, domyślamy się w jakim celu ma 

być sporządzony plan zagospodarowania przestrzennego do tych działek. Powiedziała, że tam na którejś 

z tych działek ma powstać market, na którychś magazyn i bloki mieszkalne. Dodała, że co do bloków 

mieszkalnych, jeśli tam jest w planie zagospodarowania, w studium do planu zagospodarowania 

przestrzennego, mieszkaniówka to postarajmy się, żeby ci ludzie, którzy tam będą mieszkali mieli 

spokój, żeby te markety nie generowały hałasu im w nocy i w wakacje. Radna powiedziała,                                     

że wie, że w Powidzu są markety potrzebne, są duże sklepy potrzebne, wielkopowierzchniowe,                              

ale postarajmy się je lokalizować na obrzeżach miejscowości, tak żeby ludzie, którzy jadą do 

Przybrodzina, do Wylatkowa mogli zrobić zakupy nie wjeżdżając do centrum naszej miejscowości. 

Dopowiedziała, że wie, że Witkowo na przykład zamieniło się z Panem Białeckim na działkę po to 

właśnie, żeby zlokalizować market na obszarze takim, gdzie jest targowisko, gdzie jest większość 

marketów, żeby nie budować tego marketu w centrum miasta, żeby nie generować hałasu. Radna 

zwróciła uwagę, że co innego są małe sklepy osiedlowe, a co innego jest taki duży market, do którego 

przyjeżdżają tiry z towarem. Wskazała, że dlatego tutaj będę przeciwna zmianie planu w tym rejonie; 

 

- radny Marek Pietrowicz: - powiedział, że on również będę przeciwny, żeby market w tym miejscu 

powstawał. Wskazał, że w tej chwili powstają miejsca na usługi między jednostką wojskową, a rondem, 

które teraz tam powstało niedawno przy obwodnicy. Wyraził zdanie, że są to świetne tereny usługowe, 

bardzo dobre tereny na właśnie usługi, a te tereny tu właśnie w Powidzu bardzo dobrze by było 

wykorzystać właśnie na mieszkania, żeby ludzie tutaj mieszkali na stałe, żeby można było tutaj 

spokojnie wypoczywać, mieszkać i żyć; 

 

- radna Hanna Bełdzikowska: - powiedziała, że pozwoli sobie mieć przeciwne zdanie tu od radnych, 

którzy zabierali głos. Wskazała, że my powidzanie, nie tylko, Gmina Powidz, czekamy na markety. 

Czekaliśmy za marketem Dino 8 lat, o ile się nie mylę i teraz w końcu doczekaliśmy się. Dodała,                                 

że bardzo potrzebne są sklepy w Powidzu, żebyśmy nie musieli dojeżdżać do Słupcy, do Witkowa. 

Radna zwróciła uwagę, że Powidz się rozwija. Mamy drogi w kierunku Słupcy, w kierunku Witkowa, 

teraz w kierunku Przybrodzina. Zaznaczyła, że mówi w imieniu tych mieszkańców, z którymi 

rozmawiała, i którzy bardzo, bardzo, czekają na konkurencję w Powidzu, na inne sklepy, na pasaż 

handlowy, podobno obok stacji benzynowej. Radna powiedziała dalej cyt.: „Więc pozwólcie Państwo, 

że ja jestem bardzo zadowolona, że będą następne sklepy w Powidzu”; 

 

Głos zabrała radna Joanna Pospiech, która zwracając się do radnej Bełdzikowskiej powiedziała, że nikt 
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nie neguje tego, że w Powidzu są potrzebne sklepy wielkopowierzchniowe, tylko chodzi o to, że te 

sklepy mają być lokalizowane między budynkami mieszkalnymi, tam, gdzie mieszkają ludzie. Radna 

zaznaczyła, że ona wie, jak to jest, jak w planie zagospodarowania przestrzennego ma się budynki 

mieszkalne i nagle obok tych naszych budynków, w których mieszkamy powstaje jakieś wielkie 

centrum, tak, centrum rozrywki, czy centrum handlowe. Stwierdziła, że to naprawdę nie jest nic miłego 

i dlatego myśli, że to mieszkańcy tych terenów powinni się wypowiedzieć na ten temat, czy oni chcą 

mieć ten hałas w nocy, czy nie chcą. Dodała, że sklepy wielkopowierzchniowe typu Biedronka, Lidl, 

czy nawet ten Twój Market są potrzebne, ale zdecydowanie nie w centrum miasta.  

 

- radna Jadwiga Kluczka: - powiedziała, że na komisji roboczej była mowa na temat właśnie tej uchwały, 

która będzie teraz wywoływana w sprawie przystąpienia do sporządzenia tego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego tej działki. I z tego co ona zrozumiała i chyba wszyscy też, że to nie 

jest jakby ostateczna decyzja, że my podejmujemy t e uchwałę, ale przed ostateczną po prostu decyzją 

jest jeszcze długa droga i to też wymaga później właśnie konsultacji, czy też wydania odpowiednich 

decyzji tutaj przez Urząd Gminy i wcale też nie jest to tak do końca powiedziane, że ta zgoda tu zostanie 

wydana. Dodała, że mamy tutaj w planie porządku obrad taki punkt, więc uważa, że tę uchwałę 

powinniśmy podjąć, a później dalsze konsekwencje dopiero będą w ramach konsultacji i w ramach 

wydawania odpowiednich decyzji przez Urząd, na który też my mamy wpływ.  

 

W związku z brakiem dalszych zapytań  Przewodnicząca Rady poddała projekt  uchwały pod 

głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr II/10/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części  obrębu ewidencyjnego  Powidz, gmina Powidz została podjęta większością 

głosów i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu („za” głosowało 12 radnych, „przeciw” głosowało 

4 radnych – w głosowaniu brało udział 15 radnych uczestniczących w sesji). 

 

e) w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego  

terenu  w  miejscowości  Powidz; 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie przedmiotowego projektu uchwały. Wskazała, 

że był on analizowany na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady, a opinia w tej sprawie 

Państwa Radnych jest większością głosów pozytywna.  

 

Głos w dyskusji zabrała radna Joanna Pospiech, która powiedziała, że tak, jak mówiła wcześniej na 

spotkaniu piątkowym, ta działka mieści się w obrębie Jeziora Skorzęcińskiego i granica działki graniczy 

z linią brzegową jeziora, dlatego jest przeciwna temu żeby wydawać warunki zabudowy na tej działce 

ze względu na ochronę właśnie jeziora. Wskazała, że jest zdania, że trzeba wyznaczyć linię brzegową 

obydwóch jezior i postarać się, żeby w tej ustalonej ustawowej linii brzegowej nie dochodziło do 

powstawania budynków mieszkalnych, czy jakichkolwiek budynków czy usług.  

 

W związku z brakiem dalszych zapytań  Przewodnicząca Rady poddała projekt  uchwały pod 

głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr II/11/24 w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego planu  
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zagospodarowania  przestrzennego  terenu  w  miejscowości  Powidz  została podjęta większością 

głosów i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu („za” głosowało 13 radnych, 1 radny głosował 

„przeciw”, 1 radny „wstrzymał się” od głosu – w głosowaniu brało udział 15 radnych uczestniczących 

w sesji). 

 

f) w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu  ogólnego  gminy  Powidz; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że projekt uchwały analizowany był na przedsesyjnym posiedzeniu 

komisji Rady. Opinia Państwa Radnych była jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała  

nieodczytywanie projektu tej uchwały.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr II/12/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu  ogólnego  gminy  Powidz została 

podjęta jednogłośnie  i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu („za” głosowało 15 radnych – w 

głosowaniu brało udział 15 radnych uczestniczących w sesji). 

 

g) w sprawie sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie Gminy  Powidz na 2024 rok; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że projekt uchwały analizowany był na przedsesyjnym posiedzeniu 

komisji Rady. Opinia Państwa Radnych była jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała  

nieodczytywanie projektu tej uchwały.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr II/13/24 w sprawie sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie Gminy  Powidz 

na 2024 rok została podjęta jednogłośnie  i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu („za” głosowało 

15 radnych – w głosowaniu brało udział 15 radnych uczestniczących w sesji). 

 

h) w sprawie  ustalenia zasad na jakich radnym przysługują diety i zwrot kosztów podróży 

służbowych; 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie przedmiotowego projektu uchwały. Wskazała, 

że był on analizowany na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady, a opinia w tej sprawie 

Państwa Radnych jest większością głosów pozytywna.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z aktualnym orzecznictwem Naczelnego 

Sądu Administracyjnego stwierdza się, że uchwała ustalająca diety oraz zwrot kosztów podróży dla 

Radnych stanowi akt prawa miejscowego. W związku z tym uchwała taka musi być opublikowana w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Koniecznym stała się więc zmiana 
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dotychczasowej uchwały o dietach. Wskazała dalej, że w projekcie uchwały proponuje się zwiększenie 

wysokości diet Radnych i dodała, że została przeprowadzona analiza, biorąca pod uwagę wysokość diet 

w gminach Powiatu Słupeckiego. Podała, że propozycja jest taka, aby Wiceprzewodniczący Rady                                   

i Przewodniczący komisji mieli zwiększoną dietę z 27% do 31% kwoty bazowej, czyli o 175 zł. Z kolei 

Wiceprzewodniczący komisji z 21% do 26% kwoty bazowej, a pozostałym Radnym proponuje się 

zwiększenie diety  z 20% do 25% kwoty bazowej, czyli o 215 zł. Ponadto w projekcie uchwały 

proponuje się zapis, że Radnemu będącemu reprezentantem Gminy Powidz w organach stowarzyszeń                   

i związków międzygminnych przysługuje dieta zwiększona o 1% kwoty bazowej. Z kolei, co do 

potrąceń diet zaproponowano zapis, iż należna dieta ulega obniżeniu o 20% za każdą nieobecność 

Radnego na sesji Rady lub posiedzeniu komisji w danym miesiącu. Przewodnicząca Rady zaznaczyła, 

że zgodnie z aktualnym orzecznictwem dieta ulega potrąceniu za nieobecność także na sesji 

nadzwyczajnej.  

 

W dyskusji głos zabrali:  

- radny Rafał Ambrożak: - wyraził zdanie, że tak, jak wcześniej powiedział, on byłby za tym, żeby 

pozostawić kwoty, które były w tamtej kadencji, ponieważ Gmina będzie też bogatsza jakby. Dodał, że 

także my powinniśmy dać przykład, żeby to ładnie wyglądało. Radny podkreślił, że  jest za tym, żeby 

zostawić kwotę, która była przed naszym przyjściem tu do kadencji; 

 

- radna Joanna Pospiech: - powiedziała, że w tej chwili uposażenie Radnego jest w wysokości około 

800 zł, więc jeśli nie zwiększymy tych kwot i Radny nie pokaże się na 2 posiedzeniach Rady, to i tak 

dostanie około 500 zł, nawet, jak w ogóle nie będzie przychodził na posiedzenia Rady, ani komisji. 

Radna zwróciła uwagę, że w skali roku i tak jest to 5000 zł, więc ona jest zdania, żeby nie podnosić tych 

diet, żeby zostawić na takim poziomie jak są; 

 

- radna Karolina Andrzejewska: - powiedziała, że też wyraża taką opinię, że w tej chwili nie powinniśmy 

podnosić naszej diety i jest przeciwko tej, jak i następnej uchwale w tej chwili. Dodała, że tutaj odpowie 

jednym zdaniem, że po prostu skoro bierzemy kredyt, powinniśmy zacząć tutaj od siebie i nie podnosić 

tych diet w tej chwili; 

 

- radny Grzegorz Nawrocki: - powiedział, że on już mówił na poprzedniej sesji, że jestem przeciwny 

żeby od razu na pierwszej sesji  podnosić pensję Panu Wójtowi. Dodał, że myśli, że to jest malutka 

Gmina, najmniejsza w Województwie Wielkopolskim i od razu Wójt maksa nie musiał mieć. Zaznaczył, 

że proponował, aby to powiedzmy był jakiś czasokres pół roku, żeby nowi Radni zapoznali się ze stylem 

pracy. Dodał, że co prawda byłe kilka kadencji radnym i Witkowie, w Powidzu, ale miałem 10-letni 

okres, 10,5 roku, gdzie radnym nie byłe. Także stylu pracy  to nie wiedział. Radny powiedział, że tak, 

jak byłem przeciw podnoszeniu uposażenia dla Wójta, tak samo teraz po przeanalizowaniu jeszcze tych 

wszystkich „za” i „przeciw” myśli, że też nie powinno się podnosić diet Radnych, tak, jak tu Pani 

Andrzejewska Karolina mówiła, że powinniśmy zacząć oszczędzać i coś ze swoich jednak robić tych 

pieniędzy. I wtedy jeśli nazbieramy, jeśli usztywnimy pobór opłaty klimatycznej, z którą jest bardzo 

kruchutko i tak dalej, POSiR, żeby jakieś dywidendy wpłacał, bo był dzierżawca i to szło bardzo dobrze 

i później Wójt Grześkowiak tę umowę zerwał i mówił, że to będzie kura, która będzie znosić jaja, ale 

widzę że ta kura znosi zbuki śmierdzące, a nie jaja złote, że dokładamy do POSiR-u i nieterminowe są 

wpłaty. Radny zaproponował, by 15 minut Pani Przewodnicząca zarządziła przerwy, czy 10 minut, by 

Pan Skarbnik był łaskawy wyliczyć nam ile to będzie w sumie nas kosztować podwyżka do Wójta i 

podwyżka diet dla Radnych, jak i dla Sołtysów. Dodał, że albo podnosimy wszystkim, albo nie 

podnosimy nikomu. Radny dalej wyraził zdanie, że także Panie i Panowie Sołtysi, nie myślcie że robię 

coś przeciwko temu. Dlatego mam taką prośbę, żeby Pan Skarbnik podał w skutkach, ile to będzie                         
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w ciągu roku nas kosztować ta podwyżka do Wójta i do Radnych i Sołtysów; 

 

- radna Hanna Bełdzikowska: - powiedziała cyt.: „Proszę Państwa, diety były, są i będą”. Dodała,                         

że pamięta, jak kiedyś rozmawiałam z poprzedniczką Pani Moniki Średzińskiej, osobą, która już teraz 

jest na emeryturze i w takiej luźnej rozmowie ta osoba powiedziała mi, Hania wiesz, jak kiedyś nie było 

diet to nie było posiedzeń Rady, bo nie było quorum, przychodziły 3 osoby i jak mieliśmy podjąć 

uchwałę, to nie było komu tej uchwały podnosić. Dopowiedziała,  że  chciałby to wyjaśnić, żeby nie 

było tak, że my jesteśmy pazerni, ci, co głosowali za podwyższeniem diety, że my to jesteśmy ci gorsi, 

pazerni na pieniądze i przyszliśmy tylko dlatego, jesteśmy tu tylko dlatego, żeby brać diety. Radna 

powiedziała następnie, że może teraz powie o sobie, bo już jest kilkanaście lat radną i sołtysem i może 

powiem na co ona wykorzystuję tą dietę. Wskazała, że jak nie było jeszcze funduszu sołeckiego,                                            

to u nas w Charbinie były organizowane imprezy integracyjne. I na kilkanaście tych imprez z początku, 

bo nie było na to pieniędzy w budżecie, ani nie było też funduszu sołeckiego, właśnie tę dietę 

przeznaczałam - na organizowanie tych imprez integracyjnych. Podała, że jest krótko po założeniu Koła 

Gospodyń Wiejskich w Charbinie. W dobie komputerów biurokracja u nas jest dziesięciokrotnie, a może 

i więcej, większa niż kiedyś. W mieście Słupcy była pewnie z 10 razy, żeby pozałatwiać wszystkie 

formalności odnośnie założenia Koła Gospodyń Wiejskich w Charbinie. Zwróciła uwagę, że są też 

dofinansowania, a z tych dofinansowań też trzeba się rozliczyć, więc pewnie też byłam 5 razy w 

Urzędzie Skarbowym. Dodała, że ze spraw sołeckich organizuje teraz uroczystość uczczenia pamięci 

Druhny Barbary Walesskiej (przy okazji radna zaprosiła  wszystkich na uroczystość w dniu 7 czerwca 

na 16:30) i też musi jeździć i załatwiać. Radna zwróciła uwagę, że jest pewnie częściej w Powidzu niż 

w Charbinie, a wiemy jakie są koszty paliwa, ile wszystko kosztuje, jaka jest inflacja, więc na to też 

przeznaczam swoją dietę i myśli, że nic więcej na ten temat nie potrzeba dodać.  

 

Głos zabrała radna Karolina Andrzejewska, która powiedziała, że miałby wniosek formalny                                           

o pozostawienie uchwały tak jak jest, z tym, że zmiana nastąpiłaby w paragrafie nr 3., gdzie mamy 

podane procenty kwoty bazowej, które będą przysługiwały. Radna zaproponowała zostawienie w 

paragrafie nr 3. stawek w wysokości tak, jak obowiązywały do tej pory, czyli Wiceprzewodniczący 

Rady 27%, Przewodniczący komisji Rady 27%, Wiceprzewodniczący komisji 21% i pozostali radni 

20%.  

 

Głos zabrał radny Grzegorz Nawrocki, który powiedział, że by prosił Panią Radną Bełdzikowską o nie 

wprowadzanie Rady w błąd. Wskazał, że przed powstaniem Gminy byłe Radnym Rady Miejskiej                             

w Witkowie i tam powiedzmy, była dobra dieta, natomiast po powstaniu Gminy był około, no nie wie 

teraz dokładnie, około 10 lat wicewójtem i członkiem Zarządu. I musi powiedzieć, że do dnia 

dzisiejszego nie opuścił nigdy, ani w Witkowie, ani w Powidzu żadnego posiedzenia. Można to sprawić 

w Biurze Rady. Zawsze był - najwyżej godzinkę, czy coś. Radny zwracając się do radnej 

Bełdzikowskiej, powiedział, że nie stwierdził, żeby kiedyś nie było quorum i nie odbyło się posiedzenie 

Rady. Dodał, że jak radna mówi, że 3 Radnych przyszło, bo diet nie było to jest nieprawdą, bo jeszcze 

nie było takiego zdarzenia, żeby Rada się nie odbyła. Nie było 1, 2 radnych. Nie zawsze każdy może 

przyjść na to posiedzenie, ktoś jest w szpitalu, ktoś ma inne ważne sprawy rodzinne i wybiera, czy na 

Radę, czy na to. Dodał, że musi powiedzieć, że z tej sutej diety w Witkowie, gdy ówczesny Premier 

Waldemar Pawlak ogłosił, że z dniem 1 stycznia 1995 roku powstaje Gmina Powidz, to byliśmy, ten 

komitet reaktywowania Gminy Powidz, byliśmy tak szczęśliwi, że nie było ani budynku, ani pieniędzy, 

Gmina Witkowo nam nie przekazała nic na tamten okres. I dlatego Rada postanowiła, że ani za 

posiedzenie Zarządu, które odbywało się cyklicznie 3 razy, a tak około 3 razy w miesiącu, a na samym 

początku nawet zdarzało się i 4, bo trzeba było przyszykować projekty uchwał Zarządu, wszystkie 

statusy i tak dalej, i tak dalej, bo byliśmy nieprzygotowani do tego, bo wiadomo, że byliśmy                                          
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w strukturach witkowskich. Ale co musi powiedzieć, że ten okres około 9 miesięcy, w którym Radni, 

Zarząd, Wicewójt pracowali za darmo, on wspomina naprawdę, naprawdę. Wskazał, że jest z tego 

centrum czteroosobowego głównego i ten okres, gdzie nie dostawaliśmy diet, nie było skłócenia, nie 

było nic. Dodał, że każdy przychodził i przychodziło około 80%, 90% radnych  na każdą sesję. Radny 

podkreślił, że ten okres naprawdę wspomina bardzo dobrze. Nikt się nie kłócił, że ten miał więcej, ten 

miał 31%, ten miał 25%, czy 27%. Także myśl, że możemy zostawić te diety śmiało na tym poziomie 

co były, poprawić jedynie to, o tej nieszczęsnej diecie na wypadek sesji nadzwyczajnej, którą zresztą na 

jego wniosek została wprowadzona pierwszy raz,  bo była taka sprawa, że Radna wyjechała na urlop, 

było zapowiedziane, że chyba w lipcu nie będzie żadnego posiedzenia Rady. Nagle się okazało, że jakieś 

pieniądze przyszły i trzeba było zwołać sesję nadzwyczajną i ona pozbawiona została całkowicie diety. 

I wtedy on uznał, że to jest niedobre po prostu, że komuś się mówi, że nie będzie posiedzenia, a tu nagle 

się robi posiedzenie i za jedne posiedzenie zabiera się wszystko. Ale pozostali co przyszli dostali.  

 

Głos zabrała radna Milena Miczyńska, która powiedziała, że nie wszyscy tutaj, ale część osób jest 

zatrudniona, a dieta ma być rekompensatą za opuszczenie dni w pracy. W tym momencie była 

podwyżka, kolejna będzie w lipcu płacy. I to ma być rekompensata. Więc wydaje jej się, że podniesienie 

diet jest adekwatne. 

 

Po czym Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach, która trwała od godz. 9.55 do godz. 10.15. 

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady poprosiła Skarbnika Gminy o zabranie głosu w sprawie kalkulacji 

kosztów nowych diet.  

 

Skarbnik poinformował, że jeżeli chodzi o kalkulację diet radnych, czyli skutek miesięczny byłoby to 

w przybliżeniu około 2700 zł. Jeżeli chodzi o uposażenie sołtysów to skutek miesięczny to by było 

około 1 100 zł. Dodał, że Wójt akurat ma uposażenie, z tego co kojarzy, uchwalone, ale mniej więcej 

skutek miesięczny to jest 2300 zł.  

 

Głos zabrała radna Małgorzata Wilk, która powiedziała, że jest co prawda nową radną, ale myśli,                            

że każdy z radnych, jeśli kandydował to nie myślał o posiedzeniach sesji i komisji, tylko o własnym 

środowisku, z którego się wywodzi i co może dla tego środowiska zrobić. Dodała, że po drugie, każdy 

z radnych może swoją dietę przeznaczyć na cele charytatywne. Nikt nikomu tego nie zabrania.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała wniosek radnej Karoliny Andrzejewskiej pod glosowanie - 

wniosek o pozostawienie diet radnych na dotychczasowym poziomie (stawki diet w paragrafie 3 zgodnie 

ze stawkami z uchwały z 2020 roku). 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że: „za” pozostawieniem diet na dotychczasowym poziomie 

opowiedziało się 6 radnych, „przeciw” głosowało 8 radnych, 1 radny „wstrzymała się” od głosu, zatem, 

jak wskazała, wniosek formalny został oddalony.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie (projekt przesłany radnym z 

zawiadomieniami o sesji). 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr II/14/24 w sprawie ustalenia zasad na jakich radnym przysługują diety i zwrot kosztów 

podróży służbowych została większością głosów  i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu („za” 
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głosowało 9 radnych, „przeciw” głosowało 6 radnych – w głosowaniu brało udział 15 radnych 

uczestniczących w sesji). 

 

 

i) w sprawie zasad na jakich przysługują sołtysom diety i zwrot kosztów podróży służbowych; 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie przedmiotowego projektu uchwały. Wskazała, 

że był on analizowany na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady, a opinia w tej sprawie 

Państwa Radnych jest większością głosów pozytywna.  

 

Z kolei Przewodnicząca Rady wskazała, że biorąc pod uwagę zakres wykonywanych przez Sołtysów 

zadań wynikających ze statusu Sołectw, między innymi realizację funduszu sołeckiego, przygotowanie 

i realizacja sołeckich strategii rozwoju wsi oraz zakres obowiązków z obszaru administracji publicznej, 

zaproponowano zwiększenie diet przysługujących Sołtysom. Podała, że dieta miesięczna                                          

za wykonywanie zadań wynikających ze statutu jednostki pomocniczej wzrosłaby z 340 zł do 450 zł 

miesięcznie, a dieta za opiekę nad świetlicami wiejskimi ze 100 zł do 150 zł miesięcznie. 

Przewodnicząca zaznaczyła, że proponuje się, aby dieta za uczestnictwo w sesji pozostała bez zmian. 

Dodała, że dodatkowo w projekcie uchwały wprowadza się zapis, że dieta miesięczna i za opiekę nad 

świetlicą nie przysługuje w przypadku braku możliwości wykonywania przez Sołtysa czynności 

związanych z pełnioną funkcją przez okres co najmniej 30 dni, a o braku możliwości pełnienia funkcji 

Sołtys wówczas zobowiązany jest niezwłocznie powiadomić Wójta Gminy Powidz.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie, 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr II/15/24 w sprawie zasad na jakich przysługują sołtysom diety i zwrot kosztów podróży 

służbowych została większością głosów  i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu („za” głosowało 

14 radnych, „przeciw” głosował 1 radny – w głosowaniu brało udział 15 radnych uczestniczących                          

w sesji). 

 

Ad. 5. Informacja dotycząca przygotowania Gminy Powidz do sezonu letniego  wraz ze sprawą 

zapewnienia bezpieczeństwa publicznego. 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie przedmiotowej informacji. Wskazała, że jest 

ona w posiadaniu Radnych.  

 

Uwag, zastrzeżeń i uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie do wiadomości przez Radę przedmiotowej informacji. 

 

Ad. 6. W punkcie tym Przewodnicząca Rady w pierwszej kolejności poinformowała o następujących 

sprawach: 

- Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe Rzeczpospolitej Polskiej przesłało Radnym gratulacje 

wyboru do Rady i korzystając z okazji zwraca uwagę na jedno z zadań własnych jednostki samorządu 

terytorialnego, jakim jest zabezpieczenie bezpieczeństwa na obszarach wodnych. Przewodnicząca Rady 
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dodała, że Prezes WOPR zapewnia wsparcie merytoryczne, rzeczowe, współudział w pozyskiwaniu 

dotacji na rzecz rozwijania ratownictwa wodnego przy koncentracji na rozwiązywaniu problemów 

lokalnych, korzystając jednakże w razie potrzeby z systemowych rozwiązań na wyższym szczeblu. 

Dodała, że pismo zostało zamieszczone w portalu eSesja i na portalu mieszkańca Gminy Powidz; 

- do Rady Gminy Powidz wpłynęły wnioski o wyjaśnienie braku posiadania przez władzę publiczną 

orzeczeń Trybunału Konstytucyjnego, powoływanie się na nielegalny wyrok Naczelnego Sądu 

Administracyjnego, uznawanie wyższości nad Konstytucją przepisów komunistycznych lat '60, 

działanie na podstawie statutu, uznawanie za legalne działającą Państwową Komisję Wyborczą, 

Krajowe Biuro Wyborcze, sądy, trybunały, Sejm, Senat, ZUS, KRUS, kancelarie notarialne                                      

i komornicze, Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, urzędy skarbowe czy Rady 

Ministrów. Przewodnicząca Rady wskazała, że jednocześnie wnioskodawca złożył skargę na 

niekonstytucyjne rozpatrzenie wniosków z dnia 8 lutego 2024. Zaznaczyła, że sprawą w najbliższym 

czasie zajmie się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Po czym zgłoszono następujące sprawy: 

 

- Sołtys Sołectwa Przybrodzin - pani Halina Pankros: - poprosiła o załatanie dziur przez miejscowość 

Przybrodzin aż do ronda i też zaobserwowanie tego odcinka od obwodnicy do Przybrodzina. Pani Sołtys 

powiedziała, że ta droga też już się taka robi niezaciekowa; 

 

- radna Milena Miczyńska: - powiedziała, że na zebraniu przedsesyjnym były wspomniane kwestie: 

odgrzybienia piwnicy pod Przedszkolem, skoszenia trawy na Orliku i zrobienia oprysku przeciw 

kleszczom, sprzątania Orlika, półkolonii dla dzieci. Poddany był także dyskusji temat odnośnie znaku 

ograniczenia prędkości na drodze od Powidza do Charbina oraz wyrównania drogi ulicy Słonecznej                         

i ulicy Polnej do posesji Państwa Sucholas, Marszałek; 

 

- radna Joanna Pospiech: - poprosiła, by na stronie internetowej została zamieszczona informacja                            

ze spotkania Wójta z Dyrektorem Polskiej Spółki Gazownictwa;  

 

- radna Hanna Bełdzikowska: - ponownie poruszyła temat konieczności wykonania przejścia dla 

pieszych przy skrzyżowaniu drogi do Charbina z nową obwodnicą; 

 

- radny Rafał Ambrożak:  

1) przypomniał o Placu Piaskowym, gdzie jest problem z parkowaniem  i mieszkańcy prosili o koperty 

przy każdym domu - tam, gdzie jest to możliwe. Radny poprosił, by do lata zostało to załatwione; 

2) zgłosił, że światła na promenadzie, które są od strony trzcin, takie w kostce, nie świecą już bardzo 

długo; 

 

- radna Karolina Andrzejewska:  

1) poprosiła o ustawienie znaku i lustra w Ostrowie na zakręcie koło krzyża, gdzie jest naprawdę 

niebezpiecznie w tej chwili, ponieważ zakręt jest zasłonięty przez drzewa, a ruch jest coraz większy; 

2) zapytała radnego powiatowego, jak wygląda sprawa przystanku na Hutce; 

3) zapytała, czy będzie możliwość poprowadzenia linii autobusowej, do Słupcy, czy do Gniezna przez 

Ostrowo wieś - czyli, czy będzie możliwość wjazdu autobusu i zabierania pasażerów z Ostrowa prosto                                            

z miejscowości, nie tylko z Hutki czy ze Smolnik; 
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- radna Joanna Pospiech:  

1) poruszyła sprawę tabliczek z nazwami ulic, szczególnie w rejonie jej ulicy. Radna wskazała, że te 

tabliczki, które do tej pory były już niestety popękały i nie wiadomo na jaką ulicę się wchodzi; 

2) wskazała, że ulica Klonowa jest zarwana na końcu ulicy i poprosiła o naprawę; 

- radna Małgorzata Wilk:  

1) poprosiła o wyrównanie drogi, na końcu Anastazewa w stronę Szydłówca; 

2)  poprosiła o przegląd hydrantów; 

- radny Michał Imbiorowicz: - powiedział, że  w związku z  potencjalnym naliczaniem kar umownych 

od firmy, która wykonuje nasze inwestycje w ramach tutaj Polskiego Ładu, proponuje żeby rozważano 

takie rozwiązanie, żeby w ramach tych kar umownych wykonawca wykonał dalszy odcinek drogi                           

w Przybrodzinie, 200-300 m, zamiast naliczać kary umowne. Radny powiedział, że może będzie można 

zawrzeć takie porozumienie z wykonawcą i lepiej tak spożytkować te środki, bo jeżeli naliczymy karę 

umowną, to najprawdopodobniej o tę wartość nasze dofinansowanie i tak zostanie zmniejszone, więc 

korzystniej dla nas, dla Gminy, mieszkańców będzie te pieniądze spożytkować na wykonanie większego 

odcinka drogi; 

- Sołtys Powidza Ignacy Maroszek: 

1) podziękował w imieniu swoim i grona sołtysów za podwyżkę. Dodał, że należało to zrobić, bo sołtysi 

robią dużo wkładu. Wyraził zdanie, że na pewno się nie wzbogacą, a ta podwyżka zrekompensuje może 

koszty; 

2) powiedział, że w związku z tym, że jest budowana droga do Przybrodzina, to może on by tu powołał 

Pana Marka, Panią Asię, tu Kolegę Michała, Panią Kingę do takiej specjalnej komórki, która by trzymała 

pieczę nad tę inwestycją, bo mieszkańcy zostaną odcięci od dojazdu do domu, bo wiadomo, że jak będą 

remontować odcinek od drogi na Słoszewy do Przybrodzina to będzie wstrzymany ruch. Sołtys dodał, 

że może osoby, które są najbardziej związane z tym odcinkiem będą miały pewne oko i warunki. 

Ponadto Sołtys zapytał, co będzie z tym pasem pomiędzy asfaltem, a chodnikiem, czy on będzie 

utwardzony i powiększona droga będzie, czy zostanie tam taki zarośnięty teren; 

- pan Don Alan, mieszkaniec Smolnik Powidzkich: 

1) powiedział, że pierwsza sprawa to smog świetlny, który został spowodowany postawieniem lamp, 

które świecą na okrągło. Wskazał, że to jest istotne  zarówno pod względem przyrodniczym, jak i pod 

względem prostych oszczędności. Mieszkaniec zapytał, po co te lampy się świecą na okrągło. 

Powiedział, że jeśli zamontowalibyśmy, tak jak tu padały głosy, światła przy Charbinie, to wtedy, kiedy 

by człowiek nacisnął sobie guzik, zapalałoby się tam odpowiedni semafor, dzieci by przechodziły 

bezpiecznie. Dodał, że ograniczanie prędkości na nowej drodze, dlatego, że jest skrzyżowanie, na 

którym nic się nie dzieje powoduje, że my hamujemy, zużywamy więcej paliwa i właściwie jeszcze 

dodatkowo denerwujemy się, bo przecież tam nikogo nie ma. Wskazał, że powinny być po prostu światła 

i to by załatwiło sprawę, a ten sam przycisk mógłby zapalać oświetlenie tych przejść dla pieszych w 

nocy, a nie, że tam się pali na okrągło. Mieszkaniec zwrócił uwagę, że jak jedzie  do siebie do Smolnik 

i ma 3 razy po drodze światła, które go łagodnie mówiąc troszkę oślepiają, to po wyjeździe z tego 

miejsca, gdzie było oświetlone, właściwie nie widzi nawet rowerzystów, czy kogoś tam. Podkreślił, że 

to wręcz szkodzi naszemu bezpieczeństwu, bo nie wszyscy niestety jeżdżą jeszcze ścieżką rowerową; 

2) wyraził zdanie, że największą bolączką Powidza będzie za chwilę płacenie kar za niewprowadzenie 

czystego powietrza. Mieszkaniec powiedział, że miały być robione jakieś kroki w tym względzie, były 

spotkania, tylko że te spotkania niewiele zmieniły. Część ludzi z uporem maniaka dalej będzie paliło                    

w kopciuchach wszelkich, a Gmina nie dostanie pieniędzy należnych za to, że się dostosowała, a wręcz 

będzie ponosiła kary; 
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3) zwrócił uwagę na problem, jakim jest brak motorówek na wodzie. Powiedział, że na dobrą sprawę, 

nie ma znaczenia, czy sezon się zaczął, czy nie zaczął. Dodał, że od paru tygodni pływają jachty, pływają 

kajaki i w razie zdarzenia takiego może się okazać, że pierwsza motorówka to przyjedzie gdzieś                               

ze Słupcy z Policją po 5 godzinach na przykład, bo nie ma na miejscu spuszczonej motorówki; 

4) powiedział, że padło określenie dotyczące nazw ulic i uważa, że Smolniki Powidzkie wcale nie są 

gorsze od Powidza i przydałyby się wreszcie jego zdaniem wprowadzenie nazw ulic, bo jak komuś 

tłumaczy, że mieszkam w Smolnikach i podaje numer domu, to nie zawsze daje się to wpisać nawet                     

w nawigację; 

5) powiedział, że kolejny wniosek to radio. Wskazał, że Gmina przez to, że ma teraz Amerykanów, to 

łagodnie mówiąc przydałoby się nasze radio, tak jak jest Radio Konin. Dodał, że na pewno zgłosiliby 

się ludzie, którzy by chętnie poprowadzili stację, nie licząc tego że sprzęt niewiele kosztuje,                                       

a jednocześnie moglibyśmy reklamować nasze usługi, towary i tym podobne, bo ludzie przyjeżdżający 

z zewnątrz nie zawsze wiedzą, że na miejscu można skorzystać z tego, czy tamtego; 

6) powiedział, że należałoby przygotować być może jakieś studium, może coś takiego, na ile 

moglibyśmy się z biegiem czasu przestawić na centralne ogrzewanie, czyli na ciepłownię. Powiedział, 

że po pierwsze są wody termalne, które można do tego celu wykorzystać i nasze ujęcie mogłoby zasilać 

kilka miejscowości dookoła, jeśli byśmy do tego przystąpili. Druga sprawa, że te wszystkie Zielone 

Łady i tak dalej, one mówią wręcz, że gaz nawet też jest niefajny i będziemy za to płacili podatki jakieś 

tam zbędne. 

 

Wójt odnosząc się do powyższego podziękował za te spostrzeżenia różne porządkowe. Powiedział,                     

że co do tych spraw, które gdzieś były zgłoszone tutaj przez Sołtysa Maroszka, to już pierwsza rada 

budowy z wykonawcą i z inwestorem PZD Powidz-Przybrodzin była, na którą też zaproszono Radnych 

i też takie uzgodnienie z tej rady było, że jeżeli wykonawca będzie wchodził na roboty na nawierzchnię, 

właśnie to, o czym Pan Sołtys mówił, odbędzie się przed tym kolejna rada budowy, na którą też 

oczywiście radni zaprosi i też Pan Sołtysa tutaj zostanie poinformowany. Dodał, że generalnie, jeżeli       

by wszedł gdzieś wykonawca bez tej rady budowy, to jest prośba o szybkie informacje. Gmina będzie 

interweniować żeby tu czasem nie było tutaj jakiejś wolnej amerykanki.  

 

Z kolei Wójt powiedział, że jeśli chodzi o to co Pan Alan zgłaszał, jeżeli chodzi o te działania, to mamy 

świadomość też, że część osób nie jest w stanie do wszystkiego się dostosować i to jest oczywiście złoty 

środek wymagany, jeżeli chodzi o nasz teren i akie jest też jego zdanie. Wskazał, że Gmina chce takie 

możliwości mieszkańcom chcemy stwarzać, jeżeli chcą poprawić swoje źródła ciepła, efektywność 

energetyczną. Jest między innymi Punkt Konsultacyjny Czystego Powietrza, który działa w Urzędzie. 

To jest też ten gminny program wymiany źródeł ciepła na ekologiczne, gdzie ostatnio została podjęta 

uchwała, i już teraz jest to kwota  5000 zł na źródło ciepła. Dodał, że jest uczestnictwo w programie 

Live after coal, gdzie w Urzędzie Gminy jest doradca klimatyczny, który w perspektywie kolejnych lat 

ma generalnie pomagać ludziom zdobyć środki, wykonywać uproszczone charakterystyki energetyczne 

budynków.  

Dalej Wójt powiedział, że co do oświetleń, to Gmina będzie częściowo je redukować, pewne punkty 

świetlne będziemy chcieli wyłączać. Wskazał, że to była kwestia też odbiorów i tak dalej. Dodał,                                      

że będziemy chcieli faktycznie pewne punkty, te które bardziej w lesie świecą wyłączać. Na innych 

odcinkach też tak zrobiono i tutaj też takie działania są podejmowane. Niemniej jednak wszystkiego na 

pewno nie, bo też kwestia bezpieczeństwa, więc rejony skrzyżowań i tak dalej to nie zgasimy, bo później 

to jest kwestia też pewnej odpowiedzialności za pewne zdarzenia.  

Po czym Wójt powiedział, że co do wody, to jest z jednej strony łódź strażacka, która jest na stanie                          

i na terenie Dzikiej Plaży zwodowana i jest już na wodzie, a wie, że drużyny WOPR też jakby już teraz 

szykują, uzgadniają kwestie dyżurów, które mogłyby się odbywać w weekendy w tym okresie bardziej 

letnim.  
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Głos zabrał radny Powiatu Słupeckiego - pan Robert Czechorowski, który odpowiadając radnej Hannie 

Bełdzikowskiej powiedział, że dzisiaj ma spotkanie z Dyrektorem, więc też te tematy jeszcze poruszy                   

i po prostu zapyta się, na jakim etapie to stoi, więc też poinformuje po dzisiejszym spotkaniu jak to 

wygląda.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady powiedziała, że 27 maja będziemy obchodzić Dzień Samorządowca 

czyli dzień nas wszystkich. Z tej okazji w imieniu swoim i Pana Wójta złożyła serdeczne życzenia 

pracownikom wszelkich szczebli administracji samorządowej, jednostek samorządowych - wielu 

sukcesów zawodowych, satysfakcji z realizacji zadań podejmowanych dla dobra naszej społeczności.  

 

Głos zabrał radny Grzegorz Nawrocki, który powiedział, że istnieje Towarzystwo Przyjaciół Powidza, 

istnieje fundusz, on to mówi cmentarny, gdzie jest na utrzymanie cmentarzy, czy to ewangelickich,                     

czy protestanckich, rzymskokatolickich. Wskazał, że kiedyś, kiedy nie był radnym, szukany był jakiś 

bohater Powidza, patriota, czy coś. I tak się nadarzyło, że jest jeden człowiek w naszej Gminie, który 

brał czynny udział pod Monte Cassino. Powiedział, że wiadomo, że 12 maja był pierwszy szturm po 

załamaniu się wojsk koalicyjnych i wycofaniu przystąpiły oddziały polskie do szturmowania Monte 

Cassino. Pierwszy szturm 12 maja załamał się, wycofali się i po wylizaniu tych ran 18 maja 1944 roku 

nastąpił szturm i ostatecznie zostało zdobyte Monte Cassino. Radny wskazał, że jedynym człowiekiem 

z terenu naszej Gminy, to jest perła w koronie, który uczestniczył tam, był Mieczysław Figas. Wskazał, 

że wiadomo, że tam broniły klasztoru Monte Cassino doborowe oddziały SS. Walili z czego tylko.                       

Radny powiedział, że to był kolega jego ojca i jeszcze zna te opowieści, jak opowiadał, jak to Cassino 

zdobywali. Niemcy walili z moździerzy, z karabinów, z czego tylko mieli, co tylko strzelało, granaty 

rzucali. Radny dodał, że chciałby tutaj przytoczyć, jak świętej pamięci Pan Mieczysław Figas opowiadał 

to, że co tam na tych skałach wisiało, jak oni musieli, jak kozice górskie zdobywać. Radny wyraził 

zdanie, że przeszło to tak bez echa, a był mieszkańcem, był patriotą i myśl, że jakaś cześć temu 

człowiekowi się należy, zwłaszcza, że ma jeszcze tu córkę, mieszka w Powidzu i tak dalej. Radny 

powiedział, zwracając się do Wójta, że myśli Wójcie, żeby trzeba zrobić jakiś taki plan, czy coś, by 

cyklicznie tych ludzi docenić, bo naprawdę jest za co. Dodał, że nie dosyć, że zdobywał Monte Cassino, 

to był jeszcze przez SB, przez UB ścigany, tropiony, jak dzikie zwierzę, pomimo to, że powrócił do 

Polski, do Powidza. Radny dodał, że Pan Figas był uczciwym, dobrym człowiekiem. Znał go osobiście,  

także proponuje choćby tyle, żeby Rada w dniu dzisiejszym uczciła minutą ciszy tego wielkiego syna 

ziemi powidzkiej, który chciał położyć życie na ołtarzu Ojczyzny. Udało mu się, że przeżył. Radny 

poprosił, by Pani Przewodnicząca zarządziła, aby cześć mu oddać minutą ciszy.  

Z kolei Przewodnicząca Rady zaprosiła na powiatowe obchody Dnia Strażaka w dniu 25 maja 

(Przewodnicząca Rady przedstawiła plan wydarzeń w tym dniu  wskazując, że wydarzeniem 

towarzyszącym przy okazji tej imprezy jest też organizowany przez Dom Kultury, Zespół Szkół i Urząd, 

gminny Dzień Dziecka, Matki i Rodziny).  

Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, że co do wniosku i spostrzeżeń radnego Nawrockiego,                           

że to są ważne rzeczy i my bardzo staramy się pamiętać o różnych wydarzeniach z historii naszej małej 

Ojczyzny, wspólnie nawet z Zespołem Szkolno-Przedszkolnym. Powiedział, że jeżeli zebrani mają takie 

pomysły, to by  na roboczo uderzać z nimi, żeby  być przygotowanym, żeby na przykład uczcić                              

tę rocznicę, a nie tutaj czekać do sesji, bo można by na przykład faktycznie coś zorganizować. Dodał, 

że odkrywcami historii nie jest tylko Towarzystwo, nie jest jedna, czy druga instytucja, odkrywcami 

historii jesteśmy my wszyscy, ale też poza tym, nie tylko żeby o niej mówić, ale żeby zarażać nią innych. 

Wójt zaznaczył, że gdyby o Panu Figasie wiedziano, to pewnie też by został on godnie uczczony, bo 

zależy też mu, żeby młode pokolenie wiedziało, że bohaterowie to nie tylko gdzieś tam daleko, tylko tu.  

Radny Grzegorz Nawrocki powiedział, że poruszył ten temat dlatego, że w tej chwili jest równa 80. 

Rocznica i by warto się było pochylić i oddać temu człowiekowi cześć. Dodał. Że nie zostało to 

zrobione, w tej chwili jest już po obiadku, po herbatce, ale choć tą minutę dajmy temu człowiekowi, bo 
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naprawdę przeszedł przez łagry, szedł z Generałem Andersem przez Iran do ziemi włoskiej. I mówi,                   

to co nie zrobili alianci, zrobili Polacy i mając taki rodzynek, jednego na terenie Gminy, to warto 

pamiętać. 

Radny Nawrocki wyjaśnił także, że Pan Mieczysław Figas mieszkał na ulicy Warszawskiej,                                      

na narożniku ulicy Krótkiej, a Warszawskiej, po lewej stronie, a jego córką jest Pani Maria Szeszycka.  

Po czym minutą ciszy uczczono pamięć Pana Mieczysława Figasa i wszystkich bohaterów walczących  

o wolność naszą i nie tylko, pod Monte Cassino.  

 

Ad. 7.  Wobec wyczerpania się porządku obrad II sesji Rady Gminy Przewodnicząca Rady – Joanna 

Andrzejewska zamknęła obrady o godz. 11.10. 

 

 

Protokołowała:        Przewodnicząca Rady Gminy Powidz: 

 

Monika Średzińska        /-/  Joanna Andrzejewska 

 

 

 

 

 


